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Paessens, Lieven Van den Eede, Chris Weckhuysen. 

 
Welkom : Jean-Marie leest een tekst voor uit het evangelie van Marcus: de genezing van 
de lamme op het dak. 
 
Inleiding: de toekomst van de kerkgebouwen in Vlaanderen. 
Peter V. geeft aan welke verschillende stappen er gezet werden om te komen tot de 
huidige situatie waarin ook onze parochiegemeenschap zich vragen stelt over de 
toekomst van ons eigen kerkgebouw. 
De verhoudingen tussen Kerk en Staat zijn in ons land zo geregeld dat de burgerlijke 
overheid verplicht is tot het onderhoud van de (meeste) van de kerkgebouwen. Dit 
gebeurt lokaal door de kerkraden.  
De kosten stijgen, de inkomsten dalen, het aantal kerkgangers ook. Dit leidt tot een 
situatie waarin men zich ernstig de vraag moet stellen naar een verantwoord beheer  en 
gebruik van deze onroerende goederen.  
Inspelend op een rondschrijven van minister Bourgeois, hebben de stedelijke dienst (tot 
op heden de bevoegdheid van schepen Ph. Heylen) en het bisdom (Johan Bonny) een 
plan opgesteld waarin stapsgewijze aan alle parochies van Antwerpen gevraagd wordt 
zich te beraden over de bestemming (neven- en/of herbestemming) van de 
parochiekerken. Het resultaat moet zijn: een langetermijnvisie over het duurzaam 
gebruik van de kerken. 
Het PT en de kerkraad van onze parochie wilde niet wachten tot de overheid zelf 
beslissingen zou nemen. Daarom hebben zij de opdracht gegeven aan het 
architectenbureau OMGEVING een grondige studie te maken over alle aspecten van onze 
kerk: staat van onderhoud, financiële gevolgen, architectuur en cultureel erfgoed, 
juridische implicaties, behoeften van de wijk, maar eerst en vooral de pastorale 
behoeften van onze eigen parochiegemeenschap. 
Er moet een evenwicht gezocht worden tussen twee polen: enerzijds heeft elke parochie 
recht op een liturgische ruimte, anderzijds het gegeven dat de burgerlijke overheid deze 
gebouwen moet subsidiëren. 
De bisschop benadrukt een aantal aspecten: de liturgische ruimte moet een 
sociale meerwaarde bieden, aandacht voor de nieuwe christelijke groepen in 
Antwerpen EN de uiteindelijke beslissing over de bestemming ligt bij de bisschop. 
 
OMGEVING 
Marc Van Hove doet de presentatie van de studie, een grondige analyse van de huidige 
situatie van het gebouw geprojecteerd naar de toekomst. 
 
Historiek - hoe de parochie en de wijk groeiden in het verleden. 



Bouwtechnische toestand (dossier Monumentenwacht): 
 - dak/goten 
 - verwarmingsinstallatie 
 - elektriciteit 
Maatschappelijke betekenis: 
 Het kerkgebouw is waardevol voor: 
  - de parochiegemeenschap 
  - de wijk Groenenhoek 
  - de scholengemeenschap 
  - erfgoed 
Aanwezige actoren: 
 - de gelovige parochiegemeenschap (liturgische ruimte) 
 - de federatie Berchem en het bisdom Antwerpen 
 - het district Berchem / stad Antwerpen 
 - de wijkbewoners en/of buurtverenigingen. 
Juridische kontekst en alle gevolgen. 
Behoud van een (kleinere) liturgische ruimte al dan niet binnen de bestaande 
ruimte. 
Enkele voorbeelden van concrete realisaties aan de hand van foto's. 
 
OMGEVING voert verkennende gesprekken met alle belanghebbenden. De parochieraad 
is er één van, met de scholengemeenschap, sociale huisvestingsmaatschappij, het PT, de 
kerkraad, de stad Antwerpen, de federatie, het bisdom, Erfgoed enz. 
Reacties en vragen: 
- een liturgische ruimte voor 80 zitplaatsen, is dat niet te klein, rekening houdend met 
grotere diensten; communies, vormsels, uitvaarten, huwelijken ... 
- hoe wordt zo'n project gefinancierd ? 
- nog een concreet voorbeeld in Antwerpen: de kapel van het Sint-Jan Berchmanscollege. 
- rekening houden met toegankelijkheid voor minder mobielen. 
- een ruimte voorzien voor het parochiesecretariaat. 
- maatschappelijk relevant voor onze wijk: onderwijs en (woon)zorg. 
- zeker niet: een feestruimte! 
- de mogelijkheid om het gebouw (alvast de buitengevels) te behouden valt in goede 
aarde tegenover de totale afbraak. 
- het behoud van een liturgische ruimte is positief. 
- het dak verhuren of verkopen voor plaatsing zonnepanelen. 
Globaal wordt deze studie positief onthaald.  
 
Verdere stappen: 
 
Tegen het einde van dit jaar zou de eerste fase van de studie afgerond moeten zijn, zodat 
onze parochie met een sterk dossier naar het bisdom kan stappen en naar de burgerlijke 
overheid. Omgeving zal, na breed overleg, enkele concrete pistes verder uitwerken.  
Tegen eind september kunnen er wellicht enkele resultaten worden voorgelegd aan het 
PT. Het uiteindelijk besluit moet mee gedragen worden door zoveel mogelijk 
belanghebbenden (actoren).  
De uiteindelijke beslissing wordt genomen door de bisschop. 
 
 



PT aan het woord: 
 
- er wordt aan gedacht om vanaf het najaar maandelijks een koffie-ontmoeting te 
houden na de mis. 
- 1° communie op donderdag 16 mei, 20 kinderen. 
- vormsel op 26 mei in de Verrezen Heer, 18 jongeren. 
- er wordt aan de ouders gratis een Parochieblad meegegeven. 
- de jaarlijkse zomeractie van Vincentius (17 en 24 junni). 
- de pastoor zal nog enkele maanden wegblijven. 
- ondertussen zoekt Gerda elke zondag naar een priester voor de misviering. 
- de gebedsdienst op zaterdagavond bij de zusters verloopt positief, + orgelbegeleiding. 
Vraag aan het PT: artikels en foto's van communie en vormsel voor K&L. 
 
Organisaties en groepen aan het woord: 
 
- eerste geloofsgesprek: op woensdag 20 juni , 20u. Zuster Vic nodigt ons uit in het 
klooster. Met dank aanvaard. Er zijn een zevental deelnemers. Kandidaten zijn nog 
steeds welkom. 
 
- Kerkraad: ter vervanging van Gerda, die met pensioen gaat als kosteres, zijn er reeds 
drie mensen bereid gevonden om de zondagsmis te verzorgen: Dries Van Beek, Marc 
Goister en Walter Wens. 
Voor de uitvaarten worden nog vrijwilligers gezocht. De uitvaarten gebeuren op di, wo, 
do of zat. Vrijwilligers kunnen ook hun voorkeur uitdrukken.  
Neem contact op  met Paul Vandenbosshe. 
 
- de financiële commissie kwam samen op dinsdag 8 mei. Enkele leden van KSJ-Tarcidall 
worden actief lid van de raad van bestuur en de algemene vergadering van de vzw 
Werken der parochie van het H.Sacrament. Op het einde van dit jaar wordt deze vzw 
ofwel opgeheven ofwel ondergebracht in de dekanale vzw. 
  
- de inkomsten van de parochie dalen (collecte op zondag). Kunnen we nieuwe bronnen 
aanspreken? Bij niet-kerkgangers bv die toch actief zijn op de parochie. Een idee om 
over na te denken. 
 
- het PC: François en Ivo verwelkomen nog altijd nieuwe vrijwilligers. Dank aan de 
leiding van KSJ-Tarcidall die de tapdienst op vrijdag verzorgen. 
 
 

 
Volgende parochieraden: 

 
maandag 17 september 2012, 20u 

maandag 3 december 2012, 20u 
 

 
verslaf: rdv 
 
 


